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فصیحی: هیچ کس اندازه خودم دلسوزم نیست
دوست دارم کنار قهرمانی مادر شوم

همه می گفتند رکوردزنی غیرممکن است

 اهدافم رویایی بود 
اما مسیرش نه

خیلی هــا بعــد از مــدال برنــز 100 متــر آســیا، بــه مــدال او در بازی هــای 
آســیایی خوشــبین شــدند. حتــی خــودش. امــا خیلی زود حذف شــد. 
همــان دور مقدماتــی. اتفاقــی کــه خــودش هــم از آن شــوکه شــد. او 
هنــوز در حــال بررســی ایــن اتفاق اســت. می خواهــد بداند چــرا؛ تا در 
مســابقات دیگر تکرار نشــود. حرف از فرزانه فصیحی دونده 100 متر 
است که این روزها، طبق برنامه چند سال اخیر، دو، سه ماهی است 
کــه در صربســتان اردو زده اســت. دونــده 100 متــر می خواهــد باز هم 
دویــدن در المپیــک را تجربــه کند. با او دو ســاعتی گــپ زدیم. از همه 
چیــز، دویــدن، ازدواجــش، رویاهــا و هر چیزی که برایش مهم اســت. 

حرف هــای دختــر دونده ســرعت ایــران را بخوانید:

گفت و گوی

 ویژه 

آفتاب تنها کمپ دوومیدانی است
 من فکر می کردم جایی که شما تمرین می کنید، 

شیک است. از تمرین در اینجا راضی هستی؟
اینجـا تنهـا جایـی اسـت کـه مـا داریـم. کمـپ دوومیدانـی 
در ایـران. اینجـا سـالن بدنسـازی اسـت و کنـارش سـالن 
سرپوشـیده و پیسـت فضـای بـاز 400 متـر. در واقـع تنهـا 

مجموعـه دوومیدانـی بـرای زنـان و مـردان ایـران اسـت.
 یعنی در مجموعه آزادی جایی برای تمرین شما با 

شرایط بهتر نیست؟
تارتان پیست دوومیدانی استادیوم 100 هزار نفری آزادی را 
رنگ کرده اند. وقتی تارتان رنگ می شود، میخ کفش های 
مـا فـرو نمـی رود و روی آن می شـکند. بـه همیـن خاطر قابل 

استفاده نیست.
 اینجا تمرین دو هم می کنی یا فقط بدنسازی است؟

اینجـا بدنسـازی می کنیـم و کنـارش سـالنی اسـت کـه اگـر 
هوا سـرد باشـد و بارانی، برای تمرین زمسـتانی آنجا تمرین 

می کنیـم و در هـوای گـرم بیـرون در پیسـت و فضـای آزاد.
  از شرایط راضی هستی؟

شـما فکر کنید در 4 سـال اخیر دوومیدانی 7 مدیر عوض 
کـرده. می دانیـد ایـن یعنـی چـی؟ یعنـی هیـچ برنامه ریـزی، 
چشم انداز، حمایت و آینده ای وجود نداشته و ندارد. همه 
چیـز موقتـی و بـاری بـه هـر جهـت پیش مـی رود. به نظر من 
هیـچ کـس نمی توانـد در 6 مـاه چیـزی را درسـت کنـد ولـی 
قطعـاً در 6 مـاه خیلـی چیزهـا می توانـد خـراب شـود. حـالا 
شما فکر کنید دوومیدانی چه وضعیتی را تحمل می کند.

  این به شما هم لطمه زده؟
جالـب اسـت کـه مـن تاریخی تریـن مدال هـا، نتایـج و 
سـهمیه ها را ایـن مـدت گرفتـه ام. خیلـی از آنهـا بـرای اولیـن 
بـار در تاریـخ ایـران بـوده اسـت. ایـن ارزش کارم را نشـان 
می دهـد کـه در بدتریـن و اسـفناک ترین دوران ایـن نتایـج 
بـه دسـت آمـده و خـودم بـودم و خـودم. مـن هم مسـابقات 
کشـورهای اسـامی، هـم داخـل سـالن آسـیا هم فضـای باز 
آسـیا تک مدال آور بانوان بودم. در مسـابقات داخل سـالن 
کـه تـک مـدال آور کل تیـم بـودم و ایـن نشـان می دهـد ایـن 
شـرایط چقـدر آسـیب زننده اسـت و مـا فقـط توانسـتیم از 

خودمـان محافظـت کنیـم.
  خیلی ها از تو در بازی های آسیایی توقع داشتند اما چه 

اتفاقی افتاد که نشد به چیزی که می خواهی برسی؟
شـاید باورتـان نشـود امـا مـا هنوز هم داریـم در مورد دلایل 
آن اتفـاق بحـث و بررسـی می کنیـم. متأسـفانه نیـم سـاعت 
بعد از مسابقه عده ای که حتی یک جلسه تمرین من را از 
نزدیک ندیده اند یا اصاً به دو سرعت هیچ اشرافی ندارند 
یا حتی یک سـؤال در مورد سیسـتم کاری ام نپرسـیده اند، 
خیلـی راحـت اظهـار نظـر می کردنـد و می گفتنـد فان دلیل 
باعث شد، در حالی که هیچ کس به اندازه خودم، دلسوز 
مـن نیسـت. همیشـه دنبـال دلایلـی درسـت و علمـی بودم 
کـه دیگـر اتفـاق نیفتـد. اینکه آنقدر هم طول کشـید دلایل 
بسیار زیادی داشت که بخشی از آن به خودم برمی  گشت 
و بخشـی هـم دسـت خـودم نبـود امـا تجربـه خوبـی بـود کـه 
متأسـفانه بایـد بگویـم خیلـی خیلـی گـران برایـم تمـام شـد. 
مدت هـا از نظـر روحـی و جسـمی شـرایط بـدی داشـتم امـا 
خوشـبختانه خـودم را بـه بهتریـن شـکل بازیابـی کـردم و 

آمـاده ادامـه راه هسـتم.
 اما یک اتفاق خوب افتاد و تو به نمایندگی از 

کمیسیون ورزشکاران کمیته ملی المپیک ایران در 
جلسه و بیناری با باخ شرکت کردی، فضای جلسه 

چطور بود و چه مسائلی مطرح شد؟ چقدر مسائلی که 
مطرح شد کاربردی بود؟

بلـه نماینـدگان کشـورها در جلسـه بـا تومـاس بـاخ رئیـس 
کمیته بین المللی المپیک درباره مسائل مختلف المپیک 
صحبـت کردنـد. مسـائلی مثـل محیـط زیسـت، رفت و آمد 
شـهری، ورزشـکاران دوپینگی، تعیین تکلیف ورزشـکاران 
روسـیه، نحـوه برگـزاری مسـابقات، افتتاحیـه و... مـورد 
بررسـی قـرار گرفـت. خیلـی خـوب بـود و خوشـحالم کـه مـن 

هـم جزئـی از آن جمـع بـودم.
  برای تمرینات باز به صربستان رفتی، با حمایت 
و کمک فدراسیون رفتی یا شخصی؟ چون مدیر 

تیم های ملی گفته بود که از اردوهای خارجی خبری 
نیست.

در سـال های اخیـر مـن هیـچ وقت بـا حمایت ارگان خاصی 
به اردو نرفتم که این بار استثنا باشد. هر سال روال همین 
بـوده. از اول سـال تـا حـالا فدراسـیون 3 مدیـر عـوض کـرده 
کـه یـک مدیـر دیگـر هـم در راه اسـت. چطور می شـود برای 
ورزشکار یک برنامه ریزی یا حمایت کرد؟ متأسفانه فصل 
سـرما در تهـران شـرایط تمریـن خیلـی سـخت اسـت و مـن 
سـعی می کنم شـرایط مسـاعدتری برای تمرین مهیا کنم. 
آلودگی هوا و ترافیک همیشگی که روال ثابت است، خود 
مجموعه آفتاب هم جای مناسـبی برای تمرینات نیسـت. 
نور سالن، سرما، وسایل تمرینی مستهلک از یک طرف و 
از طـرف دیگـر مربـی  آقـا نمی توانـد ورزشـکار را تمرین دهد 

که مشـکل خیلی بزرگی اسـت.
  از فصل قبل راضی بودی؟

تقریباً به جز یک مورد به همه اهدافی که داشتم رسیدم. 
طـای 60 متـر آسـیا، نقـره 100 متـر آسـیا و سـهمیه قهرمانـی 
جهـان اتفاقاتـی بـود کـه شـاید در 10 سـال بایـد بـرای مـن 
می افتـاد امـا در یـک سـال همـه آنهـا را بـه دسـت آوردم و به 

نظـرم فوق العـاده بـود.
 

بعد از ازدواج حرفه ای  تر شدم
 زندگی با یک خبرنگار چطور است؟

عالی )با خنده(.
 عالی؟

عالی به دور از تنش، حاشیه و خیلی خوب و آگاهانه.
 زندگی که به دور از تنش و حاشیه نمی تواند باشد. 

زندگی ما پر از حاشیه است.
حاشـیه وجـود دارد، امـا اینکـه بـه آن پـر و بـال بدهیـم و 
دامـن بزنیـم بـه خودمـان بسـتگی دارد. مـن در ایـن چنـد 
سـال خیلـی آرام شـده ام. قبـاً خیلـی جنجالـی بـودم، ولـی 

حـالا آرامـش را ترجیـح می دهـم.
  همسرت مدیر برنامه هایت هم هست نه؟

امیـر حـالا بـرای مـن مربـی، مدیـر برنامـه ، همسـر و همـدل 
اسـت.

 چطور با هم آشنا شدید؟
مـن وقتـی رکـورد ایـران را زدم، امیـر را شـناختم. امیـر در 
سـایت ورزش 3 کار می کـرد امـا کارش ایـن نبـود. آن روز 
خبرنگاری که قرار بود از من مصاحبه بگیرد، نیامد و امیر 

کار او را انجـام داد کـه جرقـه آشـنایی مـا بـا هـم زده شـد.
 معمولاً برای ازدواج رسم و رسوماتی هست. خانواده 

شما در خواستگاری سختگیری نکردند؟
امیر در مسابقات داخل سالن قهرمانی آسیا 2018 مسئول 
برگزاری بود و خانواده ام آنجا با او آشنا شدند. من آنجا امیر 
را بـه پـدرم معرفـی کـردم، آن موقـع از او مشـاوره می گرفتم 
و یـک سـال همـکار بودیـم و حرفـی از ازدواج نبـود. ولـی 
خیلـی زود پیشـنهاد ازدواج داد کـه مـن سـرم شـلوغ بـود 
و بـه خاطـر اینکـه سـاکن اصفهـان بودیـم، فکـر نمی کـردم 
پـدرم بـه دلیـل وابسـتگی اش اجـازه بدهـد مـن راه دور یا به 
شـهر دیگـری بـروم. از آنجـا کـه اگـر اتفاقی قرار اسـت بیفتد 
همـه شـرایط جفـت و جـور می شـود، پـدرم وقتـی او را در 
مراسـم خواسـتگاری دیـد، گفـت مـن خوشـم آمـده، پسـر 

خوبـی اسـت امـا تصمیـم بـا خـودت اسـت.
 یعنی هیچ سختگیری برای خانه یا ماشین نکرد؟

پدر من خیلی سختگیر بود و همیشه فکر می کردم خیلی 
بابت این مسائل و مهریه سختگیری کند تا حدی که این 
قضیه به سـرانجام نرسـد، اما او برگه را سـفید امضا کرد و 

گفت هرچه می خواهید بنویسید.
 پس همه چیز خوب پیش رفت.

خیلـی فراتـر از چیـزی کـه فکـر می کـردم. مـن آن موقـع 
دوومیدانـی را کنـار گذاشـته بـودم و 8 ماهـی در فیتنـس 
مربیگـری می کـردم. ولـی بـا آمـدن امیـر دوومیدانـی بـه 

زندگـی ام برگشـت.
  تو قبل از ازدواج دونده بهتری بودی یا بعد از ازدواج؟

مـن بعـد از ازدواج دونـده حرفه ای تـری شـدم. هرچنـد 
قبـل از آن هـم ورزشـکار خوبـی بـودم و خیلـی مسـائل را 
رعایـت می کـردم. ولـی بعـد از ازدواج بـه خاطـر شـرایط 

حرفه ای تـر،  بیشـتر حرفـه ای شـدم.
 معمولاً ورزشکاران زن بعد از ازدواج افت می کنند، 

دلیل پیشرفت تو چه بود؟
ایـن هـم شـانس مـن بـود کـه بعـد از ازدواج پیشـرفت 
کـردم. ایـن تصمیمـی بـود کـه مـا بـرای زندگی مـان 
گرفتیـم. یعنـی جـزو تصمیمـات زندگی مـان بـود. 
فکـر می کردیـم بایـد ایـن اتفـاق بیفتـد چـرا 
کـه اگـر ورزش مـن تمـام می شـد، شـاید 
هـزاران حسـرت بـه همـراه داشـت 
ن  شـخصی ما زندگـی  ر  د کـه 
ید  شـا شـت.  می گذا ثیـر  تأ
یکـی از دلایـل ایـن بـود کـه 
نمی خواسـتیم آن تأثیـرات 
منفـی در زندگی مـان اتفـاق 

. بیفتـد
  تا به حال در زندگی چالش 

نداشتید؟
چالـش زیـاد داشـتیم. زندگـی 
همیشـه رویایـی نیسـت. اهـداف مـا آرزو و رویـا بـود. امـا 

مسـیرش رویایـی نبـود و راه خیلـی سـختی داشـتیم.
  پیش آمده با هم دعوا کنید؟

خیلـی زیـاد. همیشـه نـه. امـا حـالا کـه کارمـان بـه هـم گـره 
خورده است. امیر عاوه بر اینکه همسرم است هم مربی 
من است و هم مدیر برنامه هایم. من بعضی مواقع توقع 
دارم درک شوم اما امیر در نقش مربی سختگیری می کند. 

مـن آنجـا ناراحـت می شـوم و می گویـم بایـد مـرا درک کنـی 
امـا او می گویـد مـن آنجـا مربـی ات بـودم. ایـن مـرز خیلـی 

باریـک و سـخت اسـت.
  قهر چی؟

آره خـب زندگـی مشـترک اسـت. البتـه مـا سـعی می کنیـم با 
هم حرف بزنیم. حتی اگر قهر باشیم، موقع تمرین شرایط 
عـوض می شـود. سـر تمریـن اصـاً از زندگـی مشـترک جـدا 
می شـویم. یـک مـدل دیگـری می شـویم. حتی قهر باشـیم، 
قبـل از تمریـن می گوییـم حـالا تمریـن اسـت و دربـاره 
برنامـه صحبـت می کنیـم، بعـد از تمریـن دوبـاره بـه روال 

قبـل برمی گردیـم.
  تصور تو از زندگی مشترک قبل از ازدواج با امیر 

چه بود؟ حالا شرایط همانی است که خودت فکر 
می کردی؟

مـن فکـر می کـردم وقتـی بـروم تهـران، دختـری کـه 
خانـواده اش اصفهـان اسـت تنهـا می مانـد و امیـر صبـح 
مـی رود و شـب می آیـد. امـا خـدا را شـکر همـه چیز برعکس 
شـد. امیـر خانـواده پـر جمعیـت دارد کـه مـن عاشـق آنهـا 
هسـتم اصاً تنها نیسـتم. از طرف دیگر من و امیر همکار 
شـدیم و شـبانه روز پیـش هـم هسـتیم. امـا راهـی پیـدا 

می کنیـم تـا از هـم فاصلـه بگیریـم امـا نمی توانیـم.
 اول زندگی خانه نداشتید و مستأجر بودید؟

بله. هنوز هم مستأجر هستیم.
 

 من نیاز به تغییر داشتم
  چرا دوومیدانی را کنار گذاشته بودی؟

به خاطر شـرایط، من 8 سـال قهرمان ایران بودم ولی روی 
یـک خـط صـاف مانـده بـودم، بـدون هیچ تغییـری. اعزام به 
مسـابقه نداشـتیم و نتایـج هـم نتیجـه مـد نظـرم نبـود بـه 

همیـن دلیـل کنـار گذاشـتم.
 یعنی به خاطر وضعیت فدراسیون شما در جا می زدی 

یا نتیجه خوب نمی گرفتی؟
مـن نیـاز بـه تغییـر داشـتم، چـرا که بدنم با تمرینات سـازگار 
شـده بـود. بـدن وقتـی تغییـری نباشـد، بـا تمرینـات سـازگار 
می شـود و بـه تمرینـات جـواب نمی دهـد. مـن هـم نیـاز بـه 
تغییر داشـتم حتی تغییر جوی، مکانی. ولی نمی خواسـتم 
آن قبلی ها را تکرار کنم. خودم هم دلم نمی خواسـت. من 
نمی خواسـتم در پیسـت همیشـگی اصفهـان تمریـن کنـم. 
مـا پیسـت سرپوشـیده نداشـتیم، حتـی در زمسـتان ها و 
هـوای آلـوده هـم در فضـای باز تمریـن می کردیم و مصدوم 
می شـدیم. همه چیز دسـت به دسـت هم داده بود تا من 
دلـزده شـوم. هـر چنـد مـن یکـی از بهتریـن مربیـان ایرانـی 
را داشـتم، آقـای مسـعود رحمانـی کـه خیلـی بـه مـن کمـک 

کـرد. امـا مـن بـه تغییـر نیـاز داشـتم.
 

کولاکوویچ کمکم کرد
  استارت پیشرفت تو بعد از ازدواج از کجا خورد؟

امیـر آن موقـع مدیـر روابـط عمومی فدراسـیون والیبال بود 
و مـا بـا ایگـور کولاکوویـچ سـرمربی تیـم ملـی والیبـال ارتباط 
خانوادگی داشتیم. او یک روز سراغ مرا گرفته بود که امیر 
گفته بود کنار گذاشـته، ایگور پرسـیده بود چرا با این سـن 
کـم؟ امیـر هـم توضیـح داده بـود بابـت امکانـات کـم و نبـود 
پیسـت. او هـم گفتـه بـود مـن کمـک کنـم، دوبـاره ادامـه 
می دهـد؟ بـا موافقـت امیـر، یـک مربـی بـه مـن معرفـی کرد 

و بعـد رفتیـم صربسـتان.
 در صربستان چه چیزهایی فرق کرد؟

اول شـرایط جـوی و امکانـات خیلـی تأثیـر داشـت. وقتـی 
فضـا خیلـی مثبـت بـود، تنـش کـم بـود و همـه آرام و دور از 
حاشـیه. همـه چیـز حتـی تمریـن و سـازماندهی، روی نظـم 
بـود. انـگار همـه چیـز روی روال انجـام می شـد امـا مـا اینجـا 
همـه کار را خودمـان انجـام می دهیـم. مـا یـک مشـکلی 
داشـتیم کـه خودمـان بایـد برنامه هـا را تنظیـم می کردیـم. 

امـا در صربسـتان همـه چیـز فراهـم بـود.
 

رویاپردازی ما خیلی قوی بود
  سفر به صربستان پول می خواهد. شما اول 

زندگی تان تصمیم به رفتن گرفتید، سفر به خارج 
حداقل بودجه ای را می خواهد، آیا آن قدر وضعیت 

مالی شما خوب بود؟
بـه نظـرم هیجـان جوانـی هـم بـود. نمی گویـم حـالا پیـر 
شـده ایم)با خنـده( امـا آن موقـع مـا خیلـی عجیـب غریـب 
رفتیـم، بـدون هیـچ چیـز. بـا امیـر صحبـت می کردیم که اگر 
بـه عقـب برگردیـم شـاید ایـن کار را نکنیـم. چـرا کـه ریسـک 
عجیبی بود و هیجان خیلی جالبی. ما پولی هم نداشتیم. 
اگـر الان بـود جـرأت چنیـن کاری را نداشـتیم. کار خیلـی 

عجیبـی کردیـم.
 کله شقی بود یا رویاپردازی؟

رویاپردازی خیلی قوی بود، کله شـقی ما هم خیلی بیشـتر 
از حـالا بود.

 نتیجه اش خوب بود؟
مـن سـه مـاه بعـد نتیجـه اش را دیـدم. سـه مـاه بعـد رکـورد 
ایـران را زدم و ورودی قهرمانـی جهـان داخـل سـالن را بـرای 
اولین بار گرفتم. اصاً نتایج خیلی فوق العاده بود. در حالی 
که ما قبل از رفتن با افراد فنی مشورت کردیم، تقریباً همه 
گفتند نروید. حتی یک نفر هم نگفت کار درسـت و خوبی 
است و بروید. در واقع هیچ کسی این راه را نرفته و امتحان 
نکـرده بـود، بـه همیـن دلیـل کسـی نمی دانسـت و همـه 

می گفتنـد ایـن رکـوردی کـه می خواهـی غیرممکن اسـت.
 رکورد را مشخص کرده بودی؟

رکورد مشخص بود، ورودی داخل سالن جهان بود. رکورد 
7 ثانیـه و 30 صـدم ثانیـه در سـایت فدراسـیون جهانـی 
نوشـته شـده بـود کـه مـن رکـوردم 7 ثانیـه و 35 صـدم ثانیـه 
در سـال 95 بـود. همـه گفتنـد ایـن کار اشـتباه و غیـر ممکن 
اسـت و نکنید و به آن نمی رسـید. اگر قرار به رسـیدن بود، 
قباً رسیده بودند. اول زندگی شماست و سرمایه کوچکی 

هـم داریـد روی ایـن مسـأله سـرمایه گذاری نکنیـد.
  چرا اصرار به غیرممکن داشتید؟

چـون رکـورد خفنـی بـود. در ایـران کسـی بـه آن نزدیـک 
نشـده بـود.

  چرا وقتی همه گفتند نه، شما خلاف آن رفتید؟
ما از همان اول گفتیم برویم که نشود.

 برویم و نشود، سرمایه مان هم به باد برود، بعد از 
آن چی؟

حسرتش به دلمان نماند. بگوییم رفتیم و نشد.
  برگشت با هیچ  چیز؟

خـب جـوان بودیـم، کار می کردیـم و سـرمایه برمی گشـت. 
مـن یـادم اسـت آن موقـع وام ازدواج مـان را گذاشـتیم و بـا 

سـرمایه جزئـی رفتیـم و قیمـت یـورو هـم خیلـی بـالا نبـود.
 در عوض چه چیزی به دست آوردی؟

در مقابل رویایم را واقعی کردم. رویایی که همه می گفتند 
شـدنی نیسـت. همه می گفتند فکرش را هم نکنید. همه 
یعنی حتی خانواده هایمان. هر چند آنها خیلی بهتر بودند 
و فقـط از روی دلسـوزی می گفتنـد بـا ایـن پـول خانه بگیرید 
و... البتـه آنهـا هـم می دانسـتند کار سـخت اسـت. ولـی مـا 

می خواسـتیم برویم.
 

رشته های خاص پول سازند
  از ورزش چقدر پول درآوردید؟

فقط رشته های خاص در ورزش ایران پول ساز هستند.
 مثلا؟ً

فوتبال.
 فوتبال مردان؟

فوتبـال مـردان، البتـه مـن شـنیده ام قـرارداد فوتبـال زنـان 
هـم نسـبت بـه بقیـه رشـته ها خـوب اسـت. حـالا بـا فوتبـال 

و والیبـال فکـر کنـم بشـود کاری کـرد.
 پس اگر در حوزه ای وارد شوی که پول نباشد، درست 

نیست.
عشـق کـه منطـق سـرش نمی شـود. مـا را عشـق بـه کارمـان 
تـا اینجـا کشـاند. اینکـه چقـدر از دوومیدانـی درآمـد داریـم 
اصـاً مهـم نبـود. فقـط عشـق و عشـق. امیـر می گفـت ایـن 
کار را برای زندگی ام کرده ام و دوسـت ندارم در 45 سـالگی 
زنـی حسـرت بـه دل داشـته باشـم. او دوسـت نداشـت کـه 
زنـان ورزشـکار بـا ازدواج زندگـی ورزشی شـان تمـام  شـود. 

حرفـش ایـن بـود کـه زنـی شـادتر داشـته باشـد و زندگـی 
بهتر و آینده بهتر. نمی خواسـت حسـرت کاری که دوسـت 

داشـتم در دلـم بمانـد.
 امیر همان اوایل از دوومیدانی چیزی نمی دانست. 

آیا می دانستی؟
مـن بـار اول کـه بـا فرزانـه صحبـت کـردم فـرق دوی 100 متـر 
و ماراتـن را نمی دانسـتم. حتـی وقتـی بچه هـا همـان اول 
گـرم می کننـد را رقابتـی می دانسـتم. خوشـم می آمـد کـه 
فرزانـه اول شـد. مـن تنهـا احسـان حـدادی را می شـناختم. 

نمی دانسـتم فرزانـه چـه کار کـرده؟
 پدر تو والیبالیست بوده و برادرت شیرجه  کار می کرد، 

چطور تو از دوومیدانی سر درآوردی؟
مـن خیلـی اتفاقـی بـه دوومیدانـی آمـدم. مـن قهرمـان 
ژیمناسـتیک بـودم و برنـز موازنـه را داشـتم. مـن عاشـق 

ورزش بویـژه ژیمناسـتیک بـودم.
 چرا ژیمناستیک؟ بابت اینکه مدارس اجبار کرده 

بودند؟
نـه مـن خیلـی شـیطون بـودم و خانـواده ام می فرسـتادند 
در باشـگاه انـرژی ام را خالـی کنـم تـا در خانـه آرام باشـم. 
مـادر و پـدرم هـم شـاغل بودنـد. مـرا یکـی از آنهـا بـه باشـگاه 
کوچکی در نزدیکی خانه می بردند و من بچه های بالاتر از 
خـودم را می دیـدم کـه حتـی حـرکات بـالا می زدند، همیشـه 
می نشسـتم و بـا حسـرت آنهـا را نـگاه می کـردم. بـا تماشـای 
آنها توی رؤیا می رفتم و همانجا عاشق ژیمناستیک شدم. 
خیلـی زود پیشـرفت کـردم و آنهـا را گرفتـم و نزدیـک به 6-5 
سـال قهرمـان همـه اسـباب موازنـه، خـرک، پارالـل و زمینـی 

ژیمناسـتیک بـودم.
 چرا ادامه ندادی و به دوومیدانی آمدی؟

مـن کـم کـم بـزرگ می شـدم و وزنـم بـالا می رفـت و مربیـان 
زن نمی توانسـتند بـه مـن کمـک کننـد کـه بـه هـوا ببـرم و 
بچرخاننـد. مسـابقات بـرون مـرزی نداشـت و سـقف آن تـا 
حـدی بـود. مـن اتفاقـی از طـرف مدرسـه مسـابقه دو رفتـم 


